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PROTOKÓŁ Nr XLI/2023 

 Sesji Rady Gminy Komarówka Podlaska 

z dnia 30 sierpnia 2023 r. w godzinach 9:00 – 11:12 

 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

 

Obecni radni: 13 radnych wg załączonej listy obecności. 

 

Obecni sołtysi: 8 sołtysów wg załączonej listy obecności. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: Wójt Gminy Pan Ireneusz Demianiuk, Skarbnik Gminy Pani Małgo-

rzata Patkowska, Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Zienkiewicz, Radny Powiatowy Pan Stanisław Or-

łowski, Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Komarówce Podlaskiej Pani Małgorzata Babicz, 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Komarówce Podlaskiej Pani Agnieszka Zie-

niuk, Planista Pan Maciej Rypina. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1.Otwarcie sesji i sprawy organizacyjne: 

1) stwierdzenie quorum; 

2) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji; 

3) ustalenie porządku obrad. 

2.Informacja o pracy w okresie międzysesyjnym: 

1) Wójta Gminy; 

2) Przewodniczącego Rady Gminy. 

3. Ocena przygotowania szkół i przedszkola do rozpoczęcia roku szkolnego 2023/2024 – informa-

cja dyrektorów: szkół i przedszkola 

4.Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Komarówka Podlaska; 

2) trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie 

Komarówka Podlaska; 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości oraz szczegółowych warunków 

i trybu przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie; 

4) powołania zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników sądowych; 

5) określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy na prace konserwatorskie, re-

stauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdują-

cych się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Komarówka Podlaska; 

6) udzielenia pomocy finansowej przeznaczonej na współfinansowanie funkcjonowania 

Warsztatów Terapii Zajęciowej w Kolembrodach; 

7) zmiany wieloletniej prognozy finansowej; 

8) zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok. 

5.Wolne wnioski i informacje. 

6. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 1.1 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Otworzyła XLI Sesję Rady Gminy Ko-

marówka Podlaska, poinformowała, iż dzisiejsza sesja Rady Gminy Komarówka Podlaska jest zwo-

łana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym. Powitała 

zebranych. Stwierdziła na podstawie listy obecności, iż Rada jest władna do podejmowania uchwał, 

ponieważ na 15 Radnych Rady Gminy Komarówka Podlaska w sesji uczestniczy 13 Radnych. 

LISTA RADNYCH OBECNYCH NA SESJI 
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lp nazwisko imię status 

1 Bylicki Andrzej obecny 

2 Golanko Stanisław Paweł obecny 

3 Ilczuk Sławomir obecny 

4 Klimiuk Tomasz obecny 

5 Krupska Joanna Genowefa obecna 

6 Lisiecki Jakub nieobecny 

7 Magier Tadeusz obecny 

8 Orłowski Wiesław obecny 

9 Sałuch Sebastian obecny 

10 Siwiński Janusz obecny 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł nieobecny 

12 Weremczuk Tomasz obecny 

13 Wiszniewski Zbigniew obecny 

14 Wodzińska-Furman Edyta obecna 

15 Żukowski Błażej obecny 

 

 

obecni 13 

wszyscy 15 

procent 86,67% 

Kworum zostało osiągnięte 

 

Ad. 1.2. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska poinformowała, że protokół, z poprzedniej sesji 

Rady Gminy Komarówka Podlaska był wyłożony do wglądu. Zapytała, czy ktoś ma uwagi do pro-

tokołu. Wzorem poprzedniej sesji, zaproponowała przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Kto z Państwa jest za przyjęciem przyjęcie 

protokołu, z poprzedniej sesji, bez odczytywania? 

 

głosowanie Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 
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data 30 sierpnia 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 92.31 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
1 7.69 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej WSTRZYMAŁ SIĘ 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub nieobecny 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł nieobecny 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew ZA 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że protokół został przyjęty 

większością głosów przy jednym wstrzymującym się. 

Ad 1.3. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przystępujemy do ustalenia porządku 

obrad. Czy ktoś z Państwa na uwagi? 
 

Uwag nie zgłoszono. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Kto z Państwa jest za przyjęciem tak usta-

lonego porządku obrad? 

 

głosowanie Głosowanie nad przyjęciem porządku obrad. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto. 

 

data 30 sierpnia 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub nieobecny 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł nieobecny 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew ZA 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 
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Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że porządek obrad został 

przyjęty jednogłośnie. 

 

Przyjęty porządek obrad: 

1.Otwarcie sesji i sprawy organizacyjne: 

1) stwierdzenie quorum; 

2) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji; 

3) ustalenie porządku obrad. 

2.Informacja o pracy w okresie międzysesyjnym: 

9) Wójta Gminy; 

10) Przewodniczącego Rady Gminy. 

3. Ocena przygotowania szkół i przedszkola do rozpoczęcia roku szkolnego 2023/2024 – informa-

cja dyrektorów: szkół i przedszkola 

4.Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Komarówka Podlaska; 

2) trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie 

Komarówka Podlaska; 

3)zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości oraz szczegółowych warunków i trybu 

przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie; 

4)powołania zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników sądowych; 

5)określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy na prace konserwatorskie, restaura-

torskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się 

w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Komarówka Podlaska; 

6)udzielenia pomocy finansowej przeznaczonej na współfinansowanie funkcjonowania Warszta-

tów Terapii Zajęciowej w Kolembrodach; 

7)zmiany wieloletniej prognozy finansowej; 

8)zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok. 

5.Wolne wnioski i informacje. 

6. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 2. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przechodzimy do punktu Informacja o 

pracy w okresie międzysesyjnym. 
 
 

Ad. 2.1. 

Wójt Gminy - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Gmina nasza wykonuje, 

w dalszym ciągu, wodociągowanie naszej gminy w ramach tej pierwszej edycji Polskiego Ładu, 

ale tutaj wszystko idzie, rozmawiałem z wykonawcą ostatnio, zgodnie z harmonogramem. Kwestia 

tu gdzie są przerwy, to jeszcze nie ma uzgodnień u konserwatora, i z Wodami Polskimi. Ale raczej 

projekt, z tego, co zapewnia wykonawca, idzie w tempie zgodnie z harmonogramem i nie jest 

zagrożony. W niektórych miejscach już jest sieć napełniona wodą, trwają badania wody i też 

będziemy wykonywać przyłącza, żeby jak najprędzej tę wodę dostarczyć do mieszkańców. 

Wykonujemy budowę dróg gminnych. Już rozpoczęta została realizacja tego zadania. To druga 

edycja Polskiego Ładu. Na razie wykonawca wykonuje warstwy wyrównawcze, jeszcze to są 

inwestycje nieskończone, więc proszę się nie obawiać, że one tak wyglądają. Będzie warstwa 

ścieralna, będą utwardzone pobocza. Także to wszystko jest w trakcie, bo niektórzy się niepokoją 

czy to już tak będzie, czy to już tak ma być. Nie. Na razie są warstwa wyrównawcza, wymiany 

przepustów, czyli te wstępne prace a dopiero w następnym etapie będzie już tę ścieralną warstwę 
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wykonywał. Gmina zakupiła nasz autobus do przewozu osób niepełnosprawnych 437 tysięcy 

złotych. Ten biały Mercedes, który już jeździ. Tutaj była dotacja z PFRON. Dotacja już rozliczona, 

środki nam przekazano to 300 tysięcy, reszta to wkład własny. Potrąciliśmy kary umowne 22 

tysiące z uwagi na nieterminowe wykonanie tego autobusu. Gmina sprzedała tę wieżę w 

Przegalinach Dużych już pieniądze mamy wpłacone i już jest nowy właściciel. Ogłosiliśmy 

przetarg na dowóz uczniów na kolejne dwa lata. Cztery autobusy rano, cztery autobusy po 

południu. Jedna oferta wpłynęła od firmy PKS Międzyrzec Podlaski na kwotę 612 tysięcy zł. Z 

tego, co rozmawiałem, wybierzemy tę ofertę i od 4 będą nasi uczniowie dowożeni. Wykonany 

został remont świetlicy wiejskiej w Derewicznie. Odbyły się dożynki powiatowe i dożynki 

wojewódzkie. Na obydwóch dożynkach byliśmy. Dziękuję za udział w dożynkach wojewódzkich 

Panu Stanisławowi wraz z całą delegacją, za udział w dożynkach powiatowych również i dla 

Brzozowego Kąta i dla Przegalin Duży i dla naszych sponsorów, dla wszystkich, którzy tam 

przyczynili się do tego, że mogliśmy się tam pokazać. Została zawarta umowa na informatyzację 

Urzędu Gminy. Tam było 100 tys. złotych dofinansowania, a umowa jest na 143 tys. ponieważ 

taka oferta do nas wpłynęła. Ogłoszone były konkursy na stanowisko dyrektorów i Szkoły 

Podstawowej i Przedszkola i Liceum Ogólnokształcącego. Do konkursu na stanowisko dyrektora 

Szkoły Podstawowej przystąpiła jedna osoba. Konkurs ten został rozstrzygnięty pozytywnie i 

powierzę stanowisko dyrektora Pani Justynie Korszeń. W Liceum pełnienie obowiązków 

dyrektora powierzę Panu Andrzejowi Nazarko, a w Przedszkolu Samorządowym stanowisko 

dyrektora będzie pełniła Pani Małgorzata Babicz. Tak to przed rozpoczęciem roku szkolnego 

wygląda nasza kadra kierownicza. I to chyba tyle. Na bieżąco sprawy obsługujemy i przyjmuje 

interesantów i wszystkie inne sprawy prowadzimy. Dziękuję bardzo. 

Ad. 2.2. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Pełniłam dyżury. Uczestniczyłam w 2 

komisjach budżetowych, komisji oświatowej. Dziękuję. 
 

Ad. 3 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Ocena przygotowania szkół i przedszkola 

do rozpoczęcia roku szkolnego 2023/2024 – informacja dyrektorów: szkół i przedszkola. 

 

Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Komarówce Podlaskiej Pani Małgorzata Babicz przed-

stawiła informację o przygotowaniu Przedszkola Samorządowego w Komarówce Podlaskiej do rozpo-

częcia roku szkolnego 2023/2024. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Pani Edyta 

Wodzińska-Furman – Odczytała informację o przygotowaniu do roku szkolnego 2023/2024 Ze-

społu Szkół Samorządowych w Komarówce Podlaskiej i Szkoły Podstawowej w Komarówce Podla-

skiej 

Informacje stanowią załączniki do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? 

 

Radny Pan Janusz Siwiński - Zapytał, dlaczego na sesji nie ma Pań Dyrektor Zespołu Szkół Sa-

morządowych w Komarówce Podlaskiej i Szkoły Podstawowej w Komarówce Podlaskiej? 
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Wójt Gminy - Jutro jest ostatni dzień sierpnia i Pani Dyrektor Bożena Kuzawińska musi w ZUS-ie 

załatwić sprawy i z nową Dyrektorką zrobić przekazanie szkół, bo jest też trochę tego majątku. I 

bardzo prosiły o to, żeby jeżeli jest taka możliwość, żeby mogły już tamte czynności wykonywać. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – No, ale jeżeli mają Państwo pytania, to 

proszę, jeżeli będziemy w stanie, to się odpowiem. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Oświatowej. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Pani Edyta 

Wodzińska-Furman – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Kto z Państwa jest za przyjęciem informa-

cji o przygotowaniu szkół i przedszkola do rozpoczęcia roku szkolnego 2023/2024. 

 

głosowanie Ocena przygotowania szkół i przedszkola do rozpoczęcia roku szkolnego 2023/2024 – informa-

cja dyrektorów: szkół i przedszkola. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 sierpnia 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub nieobecny 

7 Magier Tadeusz ZA 
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8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł nieobecny 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew ZA 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że ocena przygotowania 

szkół i przedszkola do rozpoczęcia roku szkolnego 2023/2024 – informacja dyrektorów: szkół i 

przedszkola została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 4.1 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przechodzimy do punktu następnego pod-

jęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Komarówka Podlaska. Powitała planistę Pana Macieja Rypinę. 

 

Wójt Gminy – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, tytułem właśnie wprowadzenia, nasza Gmina 

jest w trakcie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego naszej 

Gminy. Te zmiany są prowadzone w kierunkach możliwości lokalizacji farm fotowoltaicznych 

zgodnie z wnioskami oraz trzy zmiany w miejscowości Wiski, Komarówka i Brzozowy Kąt - moż-

liwość prowadzenia działalności gospodarczej. Cała procedura została już wypełniona. Jesteśmy 

gotowi do uchwalenia tych zmian do studium, żeby dalej przystąpić do zmiany planu zagospodaro-

wania w tym obszarze, bo na to niektórzy mocno czekają. I to jest ten etap, że po wykonaniu pro-

cedury zmiany studium dzisiaj mamy projekt uchwały o jego zmianie. Jeżeli szczegóły są po-

trzebne, bo w uzasadnieniu do uchwały w miarę to było opisane, projekt uchwały też każdy miał 

dołączony, jeżeli ktoś chce się z tym zapoznać. Natomiast myślę, żeby Pan powiedział, jak to 

wszystko wyglądało z grubsza i też interesuje nas jakby czasowo, po uchwaleniu, po przyjęciu dzi-

siejszej uchwały, jak będzie wyglądała procedura zmiany planu, ponieważ mieszkańcy się dopytują. 

Szczególnie tutaj w Kolembrodach jest mieszkaniec, który bardzo dopytuje się o to, kiedy będzie 

już ten gotowy plan, odnośnie lokalizacji farmy fotowoltaicznej. Może Pan byłby uprzejmy coś 

nam powiedzieć. 

 

Planista Pan Maciej Rypina - Tak. Jeśli chodzi o terminy, dzisiaj przekazałem Pani Beacie pra-

cownicy Urzędu Gminy, dokumentację projektu planu miejscowego wraz z prognozą do przedło-

żenia do opinii i uzgodnień, więc temat planu miejscowego idzie tak jakby w parze ze zmianą stu-

dium, czyli równorzędnie, żeby po prostu przyspieszyć całą procedurę. Po etapie uzgodnień projekt 

będzie wyłożony do publicznego wglądu. Uzgodnienia będą trwały 30 dni na pewno. Uzgodnienia 

trwają, wiadomo, trzeba przygotować pisma, pismo musi dotrzeć, to wszystko zajmuje czas. Ale 

tak liczę około 30 dni. Po tym czasie będzie można wyłożyć projekt planu, jeżeli   wszystkie uzgod-

nienia i opinie, będą pozytywnie, bo czasami też, by uzgodnić, z opinii wynikają pewne poprawki, 

które trzeba nanieść ponownie, ewentualnie uzgodnić czy zaopiniować. Ale jeżeli nie będzie takich 

sytuacji, wtedy będzie można projekt planu wyłożyć do publicznego wglądu. Wyłożenie też będzie 

trwało, podejrzewam, około półtora miesiąca. To wszystko są terminy takie dość ruchome, też za-

leżne od różnych sytuacji: co dzieje się w Gminie, jakieś święta po drodze. Ale mniej więcej tak to 

widzę. Powiem szczerze, nie mam terminarza przy sobie, żeby tak szczegółowo to jakoś określić, 
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ale mniej więcej tak bym to widział. Po etapie wyłożenia, po etapie dyskusji publicznej jest jeszcze 

możliwość składania uwag. Na tę możliwość też jest przewidziany miesiąc i po tym czasie będzie 

można kompletny projekt planu przedłożyć do uchwalenia, a następnie oczekiwać oceny Woje-

wody czy projekt planu jest zgody z przepisami. Jakieś pytania dodatkowe? 

 

Wójt Gminy – W tym roku to będzie tak na styk, żeby to uchwalić. 

 

Planista Pan Maciej Rypina - Projekt planu? Powiem szczerze ciężko tutaj wskazać konkretny 

termin. Powiem szczerze, temat jest obszerny, terenów jest dużo, teren jest położone w całej Gmi-

nie, są pewne tereny, które mogą skupić uwagę i niektórych instytucji i po prostu dopiero po etapie 

uzgodnień i po etapie opinii można będzie jakoś konkretnie wskazać przybliżony termin możliwo-

ści uchwalenia. 
 

Wójt Gminy – Dziękuję. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo jakieś pytania odno-

śnie tego studium? 

 

Planista Pan Maciej Rypina - Mogę jeszcze udzielić kilku informacji. To jeszcze tak poza tym, 

co powiedział Pan Wójt o tych terenach usługowych w Komarówce, w Brzozowym Kącie i Wi-

skach, a także poza wyznaczeniem nowych terenów pod lokalizację urządzeń fotowoltaicznych, 

podczas pracy nad projektem studium, uwzględniliśmy linię kolejową nr 631 na odcinku Milanów 

Biała Podlaska. Jest to realizacja rządowa, cel publiczny rządowy, planowany w ramach central-

nego portu komunikacyjnego. Inwestycję uwzględniliśmy jedynie w tekście, ponieważ na tym eta-

pie prac nad inwestycją, nie jest możliwe konkretne wskazanie przebiegu tej trasy. Ponadto na 

wniosek konserwatora uzupełniliśmy studium o wykaz stanowisk archeologicznych. Także 

uwzględniliśmy uchwałę o terenach obszarów zdegradowanych i obszarów rewitalizacji. I to w za-

sadzie tyle, jeśli chodzi o te dodatkowe czynności, które wprowadziliśmy z racji dostosowania stu-

dium do obowiązujących przepisów. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Rozumiem, że do tej linii kolejowej, na 

przykład mieszkańcy, bo to będzie między Komarówką a Wiskami? 

 

Planista Pan Maciej Rypina -  Tak. W zasadzie ona będzie dzielić Gminę na wschód i zachód, bo 

ona będzie leciała z kierunku północnego na południe i tak mniej więcej przecinać będzie tutaj 

Wiski i Komarówkę. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – To mieszkańcy, gdy będą mieli jakieś 

zastrzeżenia, będą mogli w tej sprawie zgłaszać, jak będzie już on wyłożony do wglądu? 

 

Planista Pan Maciej Rypina - Wie Pani, akurat tutaj takie inwestycje to raczej działają na zasadzie 

specustaw i nie do końca orientuje się, jak to będzie wyglądało, bo powiem szczerze, to jest trochę 

nie moja bajka. 

 

Radny Pan Zbigniew Wiszniewski - Czy są działki na terenie, przykładowo, Derewicznej pozgła-

szane do fotowoltaiki? Gdzie są bardzo rozrzucone i oni już podpisywali umowę dwa lata temu, 

dostali jakieś tam pieniądze i czy te działki są w ogóle w tym studium i czy będą ujęte pod fotowol-

taikę? Bo to jest zasada, że do czwartej klasy gruntu można było tę umowę podpisać i oni czekają 

też na odpowiedź, co to będzie z tą fotowoltaiką, co będzie dalej. Nikt nam bardzo nie można na to 

pytanie odpowiedzieć. 
 

Planista Pan Maciej Rypina - Wnioski w zasadzie wpłynęły tylko i wyłącznie do projektu planu, 

do studium wniosków nie było. Aczkolwiek projekt studium został zrobiony w ten sposób, aby była 
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możliwość wyznaczenia terenów fotowoltaicznych w planie. Bo tak na dobrą sprawę te studium 

jest tak jakby podwaliną po to, żeby opracować ten plan w zgodności z wnioskami mieszkańców, 

tak żeby każdy mógł mieć możliwość, o ile jest taka możliwość prawna, bo wiadomo,  wyłączamy 

tutaj tereny leśne, tereny gruntów chronionych. Ale przyjęta została taka zasada, aby rozpatrzyć 

pozytywnie wszystkie wnioski mieszkańców co do planu, o ile jest taka możliwość prawna. 
 

Radny Pan Zbigniew Wiszniewski - Ale jeżeli w studiu nie będzie ujęte, przykładowo my mamy 

taki teren i to dość bardzo duży, który został tam bodajże w 2000 roku przeznaczony jako pod 

zalesienie i tego nikt nie zalesił i w tamtym starym naszym planie przestrzennego zagospodarowa-

nia był ten obszar i to spory obszar ujęty jako pod zalesienie. Ja jeszcze wcześniej, jak ta Pani 

przyjeżdżała, próbowałem, żeby przekształcić to spod zalesienia pod fotowoltaikę, ale to z tego, co 

wiem, to nie poszło. Nie wiem dlaczego. 
 

Planista Pan Maciej Rypina - Wie Pan co, nie orientuję się co do konkretnego terenu, o którym 

Pan mówi. 
 

Radny Pan Zbigniew Wiszniewski - To jest na terenie Derwicznej. 
 

Planista Pan Maciej Rypina - Tak, ale teren Derewicznej jest dość rozległy. Z tego, co się orien-

tuję, to w poprzedniej zmianie studium, wyznaczone były tereny fotowoltaiki i były to tereny bardzo 

rozległe, więc możliwości są spore. Oczywiście nie jest to teren całej Gminy, więc może się gdzieś 

zdarzyła taka sytuacja, że jakiś teren został nieuwzględniony. Aczkolwiek przy opracowywaniu 

projektu zmiany studium braliśmy pod uwagę także wnioski co do planu. Wniosków do planu było 

około 88, z tego, co kojarzę i rozpatrywaliśmy te wnioski w ten sposób, żeby ewentualną potrzebę 

zmiany w studium uwzględnić, więc wydaje mi się, że powinno być wszystko w porządku. Nie 

wiem, o którą działkę konkretnie chodzi, bo ciężko mi tutaj się odnieść do konkretnego przypadku. 
 

Radny Pan Zbigniew Wiszniewski – To nie były działki, tylko to był kompleks. Tam było sporo 

hektarów, od Wisznickiej to mamy taki pas, jakby to obliczyć, to pod zalesienie to naprawdę może 

200 hektarów. I to było w planie zaznaczonej jako pod zalesieniem. Od Wisznickiej po las ten jeden 

kompleks, potem od Wisznickiej aż pod Ossowę drugi kompleks, z tego co pamiętam. 
 

Planista Pan Maciej Rypina – To Pan mówi o planie, ale my podejmujemy teraz zmiany w stu-

dium. 
 

Radny Pan Zbigniew Wiszniewski – Ale jeżeli nie będzie zmian w studium, to czy później można 

w planie to zmienić? 

 

Planista Pan Maciej Rypina – Wie Pan, musiałbym porównać dwa dokumenty, ale wydaje mi się, 

że powinno być wszystko w porządku. Czy składał Pan wniosek do planu? 

 

Radny Pan Zbigniew Wiszniewski – Myśmy to chcieli kompleksowo, bo to nie chodził o jedną 

działkę, tylko dużo działek. I tutaj jak był ten plan robiony, to już my na ten temat bardzo dyskuto-

waliśmy i nie wiem, w tym planie, jak teraz ta sytuacja wygląda. Jeżeli o to chodzi, to my, na planie, 

możemy później po sesji pokazać ten kompleks, bo ja tutaj też nie mam tego dokumentu, żeby to 

pokazać Panu ten cały kompleks, który przeznaczony był pod zalesienie. 
 

Planista Pan Maciej Rypina – Ja mam przy sobie tylko tekst, więc ciężko mi tutaj cokolwiek 

powiedzieć tak w powietrzu. Chyba, że jakoś dałoby radę wyświetlić mapę. 
 

Radny Pan Zbigniew Wiszniewski – Dziękuję. 
 



11 

Planista Pan Maciej Rypina – Jeśli chodzi o przyjęte rozwiązania w zakresie terenów usługowych 

czy fotowoltaicznych, to nie generują one wydatków z budżetu gminy. To jest taka informacja może 

istotna dla Państwa, ponieważ tereny usługowe posiadają dostęp do drogi publicznej, tereny foto-

woltaiczne nie potrzebują tego dostępu, a uzbrojenie w sieć techniczną stoi po stronie inwestora. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo jeszcze pytania? 

 

Innych pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Oświatowej. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Pani Edyta 

Wodzińska-Furman – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Odczytała projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Komarówka Podlaska. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Kto z Państwa jest za przyjęciem uchwały 

w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzen-

nego gminy Komarówka Podlaska. 

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Komarówka Podlaska. 

 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 sierpnia 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 
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4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub nieobecny 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł nieobecny 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew ZA 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie uch-

walenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Ko-

marówka Podlaska została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 4.2 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – przechodzimy do punktu następnego pod-

jęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdy-

scyplinarnego w Gminie Komarówka Podlaska. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Komarówce Podlaskiej Pani Agnieszka 

Zieniuk – Przyjęcie uchwały uzasadnione jest wejściem w życie ustawy z 22 czerwca 2023 roku. 

Jest to ustawa z 9 marca tego roku o zmianie ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz 

niektórych innych ustaw. I ustawa ta wprowadza zmiany do poprzednio obowiązującej ustawy, mię-

dzy innymi mające na celu usprawnienie pracy Zespołów Interdyscyplinarnych, reguluje przepisy 

związane z funkcjonowaniem i pracami zespołu. Zgodnie z artykułem 9a ustęp 15 tej ustawy do 

kompetencji rady gminy wcześniej należało określenie trybu i sposobu powoływania i odwoływa-

nia członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

Natomiast po nowelizacji przepisów rada gminy upoważniona jest jedynie do określenia trybu i 

sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Oświatowej. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Pani Edyta 

Wodzińska-Furman – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – odczytała projekt uchwały w sprawie 

trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie 
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Komarówka Podlaska. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Kto z Państwa jest za przyjęciem uchwały 

w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 

w Gminie Komarówka Podlaska. 

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Gminie Komarówka Podlaska. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 sierpnia 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub nieobecny 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł nieobecny 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew ZA 
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14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie trybu 

i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Koma-

rówka Podlaska została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 4.3 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – przechodzimy do punktu następnego pod-

jęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości oraz szczegółowych warun-

ków i trybu przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Komarówce Podlaskiej Pani Agnieszka 

Zieniuk – W dniu 24 listopada 2021 roku przyjęto uchwały Rady Gminy Komarówka Podlaska w 

sprawie określenia wysokości oraz szczegółowych warunków i trybu przyznawania i zwrotu zasiłku 

celowego na ekonomiczne usamodzielnienie. W paragrafie 6 ustęp 1 tabeli określającej te zasady 

zwrotu części lub całości zasiłku na ekonomiczne usamodzielnienie błędnie określono procentowe 

przedziały dochodowe osoby lub rodziny w stosunku do kryterium dochodowego określonego w 

artykule 8 ustawy o pomocy społecznej. Wobec powyższego zasadne jest przyjęcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości oraz szczegółowych warunków i 

trybu przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie poprzez skory-

gowanie błędów. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? Czy rozu-

mieją Państwo, o co chodzi? W poprzedniej uchwale umknął 1%. Nie był uwzględniony. Było od 

100 do 150%, a później było 150 - 180%, a powinno być powyżej 150%, żeby po prostu ująć ten 

jeden procent. I to jest skorygowanie tego błędu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Oświatowej. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Pani Edyta 

Wodzińska-Furman – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – odczytała projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie określenia wysokości oraz szczegółowych warunków i trybu przyznawania i 

zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Kto z Państwa jest za przyjęciem uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości oraz szczegółowych warunków i trybu przy-

znawania i zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie. 

głosowanie Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości 

oraz szczegółowych warunków i trybu przyznawania i zwrotu zasiłku 

celowego na ekonomiczne usamodzielnienie. 

jednostka Rada Gminy 
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wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 sierpnia 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub nieobecny 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch  ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł nieobecny 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew ZA 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała zmieniającej 

uchwałę w sprawie określenia wysokości oraz szczegółowych warunków i trybu przyznawania i 

zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 4.4. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przechodzimy do punktu następnego pod-

jęcie uchwały w sprawie powołania zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników sądowych. 

Jak wiadomo, musimy powołać ławników sądowych, ławnika oczywiście, bo jeden jest 

kandydatura i musimy powołać do tego zespół do zaopiniowania. Na Komisji Oświatowej była 

rozmowa i komisja doszła do wniosku, żeby do zespołu należeli przewodniczący stałych komisji. 

Pan Orłowski Wiesław, czy wyraża zgodę, żeby uczestniczyć w tym zespole i opiniować kandydata 

na ławnika? 

 

Radny Pan Orłowski Wiesław – Wyrażam zgodę. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Pani Edyta Wodzińska Furman, czy wy-

raża zgodę? 

 

Radna Pani  Edyta Wodzińska Furman - Wyrażam zgodę. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Pan Siwiński Janusz, czy wyraża zgodę? 

 

Radny Pan Siwiński Janusz - Wyrażam zgodę. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Pan Tadeusz Magier, czy wyraża zgodę? 

 

Radny Pan Tadeusz Magier - Tak. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – A teraz jeszcze zapytam Szanowną Radę, 

czy może mają innych kandydatów, bo to jest propozycja Komisji oświatowo budżetowej połączo-

nej. Czy Radni mają jeszcze może jakiegoś innego kandydata? Równie dobrze może ich być pięciu. 

Właśnie, a może mają Szanowni Państwo jakiś sprzeciw? Może nie pasuje któryś kandydat? Zresztą 

wyrażą Państwo w głosowaniu opinię. 

 

Innych kandydatów nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Oświatowej. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Pani Edyta 

Wodzińska-Furman – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – odczytała projekt uchwały w sprawie 

powołania zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników sądowych. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Kto z Państwa jest za przyjęciem uchwały 

w sprawie powołania zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników sądowych. 

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu ds. opiniowania kan-

dydatów na ławników sądowych. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 sierpnia 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 
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Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa ZA 

6 Lisiecki Jakub nieobecny 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch  ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł nieobecny 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew ZA 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie powo-

łania zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników sądowych została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 4.5. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – przechodzimy do punktu następnego pod-

jęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru za-

bytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Koma-

rówka Podlaska. 

 

Wójt Gminy – Ten projekt uchwały to jest takim następstwem otrzymania pieniędzy z Polskiego 

Ładu Zabytki na ochronę zabytków, o które wnioskowaliśmy. Nasza Gmina wnioskowała o dotacje 

na remont Kościoła Parafialnego w Komarówce, Kościoła Parafialnego w Kolembrodach wraz z 
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dzwonnicą i Kaplicy w Przegalinach Dużych na cmentarzu w Brzezinach. I teraz, żeby parafiom 

udzielić tej dotacji, Rada Gminy powinna przyjąć uchwałę, która określa zasady, na których ta do-

tacja będzie udzielana. Tak jak powiedziałem, ta uchwała dotyczy, można powiedzieć tylko i wy-

łącznie, programu Polski Ład Zabytki i ona po kolei opisuje, jak będziemy postępowali, żeby tej 

dotacji udzielić i potem, jak tę dotację parafie będą musiały nam rozliczyć. W załącznikach są 

wnioski o udzielenie dotacji i rozliczenie dotacji. Dopisaliśmy, po takiej krótkiej naradzie dzisiaj, 

bo my mamy uchwałę już o sposobie udzielania dotacji na ochronę zabytków, ale dopisaliśmy taki 

paragraf 1, który mówi, że tamtej pierwotnej uchwały nie stosujemy do Programu Rządowego Pol-

ski Ład Zabytki, żeby była taka jasność, że ta uchwała to jest typowo do tego programu Polski Ład 

Zabytki. Żeby nie mieszać tych dwóch uchwał. Nie wiem jak do tego podejdzie nadzór, ale tak 

proponujemy to uchwalić, gdyż tamta uchwała też obowiązuje. My jej nie uchylamy tą uchwałą, 

tylko de facto będą dwie uchwały. Jedna uchwała taka ogólna, a ta byłaby taka uchwała szczególna 

dotycząca tylko Polski Ład Zabytki. No bo już mamy tę promesę wstępną. Teraz już będziemy, 

moim zdaniem, nie wiem, czy w tym roku, czy w roku następnym, zobaczymy, jak księża probosz-

czowie ustalą zakres już konkretny tych prac, czy kosztorysy tych prac. Będą do nas występować i 

chcielibyśmy być gotowi pod kątem proceduralnym do tego, żeby tych dotacji udzielać. Projekt 

uchwały każdy miał. Tutaj zakres jest, de facto, przepisany z ustawy o ochronie zabytków, czyli tak 

jak mówi Polski Ład, na co może być przeznaczane. Czyli ten paragraf 13 punkt 2 to wyraźnie tutaj 

jest enumeratywnie wyliczone, na co dotacja może być przeznaczona. To, de facto, zgodnie jak 

mówię z ustawą o ochronie zabytków. Jak są jakieś pytania, wątpliwości to proszę. Bo już chcieli-

byśmy to podjąć, żebyśmy w razie złożenia wniosku, przez konkretną parafię, byli gotowi, nie blo-

kowali tego czasu. 
 

Radny Pan Zbigniew Wiszniewski – Bo ta stara uchwała zostaje? 

 

Wójt Gminy – Tamta stara uchwała, która była z roku 2016 zostaje, a tę uchwałę proponowałbym 

wprowadzić jako typowo pod Polski Ład Zabytki. Bo te dotacje są uwarunkowane, trzeba to po-

wiedzieć, z wpływem pieniędzy do budżetu Gminy z Banku Gospodarstwa Krajowego. Jak będą 

do nas pieniądze spływały, to my fizycznie będziemy mogli dopiero, te pieniądze przekazywać dla 

parafii po zakończeniu pewnego etapu prac, bądź w wykonaniu całości prac, więc to troszeczkę jest 

inaczej, niż jak udzielamy bezpośrednio nasze pieniądze. 
 

Radny Pan Zbigniew Wiszniewski – Bo tam była ograniczona kwota. 
 

Wójt Gminy – Dokładnie tak. A tutaj te kwoty one są oczywiście dużo większe, tu już nie ograni-

czamy kwotowo, jak widzicie Państwo, tej dotacji, bo nie ma górnej granicy określonej, po prostu. 

To, co w ramach Polskiego Ładu otrzymamy, to zgodnie z wnioskami przekażemy dla na ochronę 

zabytków dla naszych parafii. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – A gdybyśmy tego paragrafu 17 nie wpro-

wadzili, tylko tak jak mieliśmy pierwotną uchwałę? 

 

Wójt Gminy – To by się wiązało z tym, że obowiązywałyby dwie uchwały. I nie wiem, czy byłaby 

taka czytelność, którą uchwałę stosować. Bo mamy tę pierwszą uchwałę 2016 roku, ona mówi o 

dotacjach i wprowadzamy tę uchwałę, nic nie mówiąc, co dzieje się z tamtą uchwałą. To o to tutaj 

chodzi, żeby jasno to podkreślić, że do spraw związanych z Polskim Ładem mamy uchwałę tą z 

2023 roku, a tamta byłaby taką ogólną uchwałą. Jak już nie będzie pieniędzy z Polskiego Ładu, 

dalej będziemy mogli udzielać dotacji na zabytki na podstawie starej uchwały. Nie mam przekona-

nia, czy to nadzór, że tak powiem, przejdzie, bo może trzeba będzie uchylić tamtą uchwałę. Tego 

jakby nie wiem do końca, ale ten zapis tak to troszeczkę precyzuje, którą uchwałę stosować. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? Nie wiem, 

czy mogę, ponieważ Komisja nie obradowała jeszcze nad tym punktem 17. Komisja opiniowała tę 

pierwotną uchwałę. Nie wiem, czy jest wiążąca. Ale opinia Komisji Oświatowej była? 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Pani Edyta 

Wodzińska-Furman – Opinia Komisji była pozytywna. 

 

Sektetarz Gminy – Odczytała projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji ce-

lowej z budżetu gminy na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabyt-

kach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, 

położonych na terenie Gminy Komarówka Podlaska. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Jeszcze takie jedno pytanie. Paragraf 16: 

“W celu rozliczenia dotacji podmiot, któremu została przyznana dotacja, składa wójtowi sprawoz-

danie z wykonania prac lub robót sporządzony zgodnie z wzorem stanowiących załącznik do numer 

2 do niniejszej uchwały wraz z protokołem odbioru z wykonania prac lub robót.” Kto odbiera te 

wykonane roboty? 

 

Wójt Gminy – Proboszcz odbierze roboty, bo proboszcz będzie zawierał umowę z firmą wyko-

nującą i mi przedkładając wniosek, załączy protokół odbioru. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Kto z Państwa jest za przyjęciem uchwały 

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znaj-

dujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Komarówka Podlaska. 

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawieokreślenia zasad udzielania dotacji celowej z 

budżetu gminy na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znaj-

dujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie 

Gminy Komarówka Podlaska. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 sierpnia 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 92.31 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
1 7.69 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 
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lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa WSTRZYMAŁA SIĘ 

6 Lisiecki Jakub nieobecny 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch  ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł nieobecny 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew ZA 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie okre-

ślenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gmin-

nej ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Komarówka Podlaska została przyjęta więk-

szością głosów przy jednym wstrzymującym się. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 4.6. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przechodzimy do punktu następnego pod-

jęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przeznaczonej na współfinansowanie funk-

cjonowania Warsztatów Terapii Zajęciowej w Kolembrodach. 

 

Skarbnik Gminy – Szanowni Państwo, mają Państwo, w swoich materiałach uchwalę, w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej na funkcjonowanie Warsztatów Terapii Zajęciowej w Kolembro-

dach, na kwotę 5600, w związku z tym, że Powiat z PFRON-u również otrzymał środki i my mamy 

dołożyć 10%. Związane to jest ze zwiększonymi kosztami funkcjonowania tych Warsztatów. Ta 

uchwała przedstawiana na Komisji Budżetowej i jest zasadna, żeby ją podjąć. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania odnośnie tej 

uchwały? 

 

Skarbnik Gminy – My mamy z Powiatem porozumienie na wprowadzenie, więc uchwała była w 

marcu już na kwotę 86 tysięcy jako 10% naszego wkładu do całości funkcjonowania Warsztatów, 

a teraz jest potrzeba uzupełnienia. Łączna dotacja będzie już 91 tysięcy na funkcjonowanie Warsz-

tatów. 
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Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Budżetowej. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Pan Wiesław Orłowski – Opinia 

Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – odczytała projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej przeznaczonej na współfinansowanie funkcjonowania Warsztatów 

Terapii Zajęciowej w Kolembrodach. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Kto z Państwa jest za przyjęciem uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej przeznaczonej na współfinansowanie funkcjonowania 

Warsztatów Terapii Zajęciowej w Kolembrodach. 

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przeznaczonej na 

współfinansowanie funkcjonowania Warsztatów Terapii Zajęciowej w 

Kolembrodach. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 sierpnia 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 11 84.62 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 1 7.69 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
1 7.69 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej PRZECIW 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa WSTRZYMAŁA SIĘ 

6 Lisiecki Jakub nieobecny 

7 Magier Tadeusz ZA 
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8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch  ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł nieobecny 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew ZA 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie udzie-

lenia pomocy finansowej przeznaczonej na współfinansowanie funkcjonowania Warsztatów Terapii 

Zajęciowej w Kolembrodach została przyjęta większością głosów przy jednym przeciw i przy jed-

nym wstrzymującym się. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 4.7. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przechodzimy do punktu podjęcie uchwały 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Skarbnik Gminy – Przestawiła zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o zmiany wieloletniej prognozy finansowej, wprowadzamy 

zmiany, dostosowując ją do uchwały budżetowej, które były dokonane zarządzeniami wójta gminy 

nr 58 74 i 75. Ogólnie uchwałą zwiększamy dochody o kwotę 1 604 631 zł. Jeżeli chodzi tutaj o te 

dochody, to już tak jak wspomniałam na Komisji Budżetowej, była w materiałach Państwu 

przekazana kwota 124 tys. zł ze środki z Rządowego Funduszu Dróg na przebudowę drogi Brzeziny 

Przegaliny Małe. Kwoty tej nie wprowadzamy, ponieważ została ona tutaj zapisana omyłkowo. 

Wartość tej drogi jest dużo większa. My mamy około 20% zabezpieczyć środków. Wartość tej drogi 

jest 1 590 000, jeżeli dobrze pamiętam. I ona, jeżeli zostanie zaakceptowana, dostaniemy 

dofinansowanie 80% lub mniej, bo taka jest górna granica, wtedy wprowadzimy ją do 

projektu budżetu na rok 2024. Wprowadzamy jeszcze dodatkowo, to też Państwo nie mają tego w 

materiałach, wczoraj przyszło pismo z Ministerstwa Finansów w sprawie środków z rezerwy części 

oświatowej subwencji ogólnej, to jest kwota 14 089 zł i ona jest przeznaczona na zwiększenie 

funduszu socjalnego nauczycieli, ponieważ wzrósł on od 1 lipca 2023 roku i te środki mają być 

przekazane do nas do 31 sierpnia i muszą być wprowadzone uchwałą Rady Gminy. Jeżeli Państwo 

dzisiaj wyrażacie zgodę, to też je wprowadzimy. Dodała, że wprowadzamy jeszcze  fotowoltaikę i 

dlatego też jeszcze dodatkowo do tych środków, które Państwo macie w materiałach jeszcze 

zwiększamy wolne środki o 121 tysięcy i one będą przeznaczone na wykonanie instalacji 

fotowoltaicznej na budynku Szkoły Podstawowej. To też o tym była mowa na Komisji Budżetowej, 

Ogólnie budżet zamyka się deficytem w wysokości 5 249 852 zł (pozostałe zmiany w objaśnieniu 

do uchwały Nr XLI/314/2023 Rady Gminy Komarówka Podlaska z 30 sierpnia 2023). 
Omówione objaśnienie do uchwały Nr XLI/314/2023 Rady Gminy Komarówka Podlaska z 30 sierp-

nia 2023 roku stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Budżetowej. 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Pan Wiesław Orłowski – Opinia 

Komisji jest pozytywna. 

 

Skarbnik Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finanso-

wej. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Kto z Państwa jest za przyjęciem uchwały 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej? 

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 sierpnia 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 92.31 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
1 7.69 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa WSTRZYMAŁA SIĘ 

6 Lisiecki Jakub nieobecny 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł nieobecny 
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12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew ZA 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej została przyjęta większością głosów przy jednym wstrzymującym 

się. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 4.8. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przechodzimy do punktu podjęcie uchwały 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Przedstawiła zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok. 

Omówione uzasadnienie do uchwały Nr XLI/315/2023 Rady Gminy Komarówka Podlaska z 30 sierp-

nia 2023 roku stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo jeszcze pytania? 

 

Innych pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Budżetowej. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Pan Wiesław Orłowski – Opinia 

Komisji jest pozytywna. 

 

Skarbnik Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Kto z Państwa jest za przyjęciem uchwały 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok? 

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok. 

jednostka Rada Gminy 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 sierpnia 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 92.31 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 
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WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
1 7.69 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bylicki Andrzej ZA 

2 Golanko Stanisław Paweł ZA 

3 Ilczuk Sławomir ZA 

4 Klimiuk Tomasz ZA 

5 Krupska Joanna Genowefa WSTRZYMAŁA SIĘ 

6 Lisiecki Jakub nieobecny 

7 Magier Tadeusz ZA 

8 Orłowski Wiesław ZA 

9 Sałuch Sebastian ZA 

10 Siwiński Janusz ZA 

11 Uss vel Wąsowicz Paweł nieobecny 

12 Weremczuk Tomasz ZA 

13 Wiszniewski Zbigniew ZA 

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA 

15 Żukowski Błażej ZA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie  

zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok została przyjęta większością głosów przy jednym wstrzy-

mującym się. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 5. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przechodzimy do punktu wolne wnioski i in-

formacje. Czy mają Państwo pytania? 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Może ja mam. Tak to skumulowało się 

trochę. Kiedyś prosiłam o, jak gdyby, zakres obowiązków pracowników. Było to już dawno. na 

piśmie. Czy ja bym mogła uzyskać taki zakres obowiązków? Nie wiem, czy będzie to możliwe? 

Choć może już się nie zdąży. I jeszcze jedno odnośnie funduszu sołeckiego do 31 marca mieliśmy. 

jak gdyby, możliwość podjęcia takiej uchwały. Dlaczego nie została ta uchwała przedstawiona 

Radzie? Bo Rada, jak gdyby, nie miała możliwości powiedzenia się i zostało to pominięte. Rada ma 

prawo do głosowania i wyodrębnienia. Niezależnie czy go wyodrębni, czy nie wyodrębni, powinna 

taką chwałę przegłosować. I jeszcze takie mam pytanie, bo tutaj mieszkańcy pytali, czy było jakieś 

darmowe badanie krwi? Nie wiem, kiedy to było. Mieszkańcy mają jakby pretensję, że nie zostało 

to, jak gdyby, rozpropagowane. Nie wiedzieli na ten temat nic. Może jeszcze odnośnie tych 
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elektryfikacji naszej, podatku. Bo mieszkańcy również niektórzy pytają, dlaczego firma wchodzi jak 

gdyby no bezprawnie na ich tereny i coś tam wycina. Mimo, że jest ogrodzone. Chodzi o las 

przeważnie, jeżeli nie ma żadnej ulgi. Nie wiem, czy ta firma PGE płaci jakieś podatki do Gminy. 

To dlaczego po prostu dla rolnika wchodzi i niszczy to mienie? No jak gdyby jest to jego własność. 

Jeszcze byłabym bardzo ciekawa, ile wyniósł remont Remizy w Derewicznie? Co z tą drogą 

Miodową i Skośną, czy jest ujęta? Bo tam było zmiana, że ileś jest pieniędzy na drogi gminne. Czy 

też ona będzie ujęta? No bo mieszkańcy chyba napisali pismo o Miodową. Dobrze by było im też z 

tę drogę zrobić, żeby po prostu nie było zapytań. Czy ona jest ujęta? 
 

Radny Pan Andrzej Bylicki - Chciałbym się zapytać, co za przyczyna była wycięciu tylu lip na 

ulicy Wiskowskiej, w takim okresie? To jakieś zalecenie? 
 

Radny Pan Janusz Siwiński – Mam jeszcze pytanie o te światłowody wiszących na słupach. Po 

wczorajszej burzy to już całkiem pospadały. 
 

Radny Pan Sebastian Sałuch – Mam pytanie o równanie dróg gruntowych gminnych w naszej wsi. 

Kiedy będzie to realizowane? 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo jakieś wnioski pytania? 
 

Wójt Gminy - Spróbuję teraz na te ważne dla rozwoju naszej Gminy pytania odpowiedzieć. Zakres 

obowiązków to z Panią Sekretarz rozmawiam, nie jest tajny. Do stanowisk, które są, mamy strukturę 

organizacyjną Urzędu. Do każdego stanowiska są przypisane pewne obowiązki. Ja nie wiem, jakoś 

nie przypominam sobie, kiedy to był składany jakiś wniosek o udostępnienie zakresu obowiązków. 

Myślę, że to nawet na bieżąco, dzisiaj Pani Sekretarz jest w stanie powiedzieć czy pokazać po sesji, 

jaka jest struktura urzędu i kto, jakie obowiązki pełni. Jeżeli to jest jakoś tam potrzebne do tego, 

żeby usprawnić pracę naszej Gminy, to myślę, że jak najbardziej. Fundusz sołecki jest do końca 

marca. Rada Gminy jest władna podjąć uchwały o niewyodrębnianiu tego funduszu, jeżeli takiej 

uchwały nie podejmie, co do funduszu, to fundusz z mocy prawa jest wyodrębniony. Myśmy takiego 

projektu uchwały nie dawali. Trzeba to jasno powiedzieć, nastąpiło to przez pewne przeoczenie, bo 

w poprzednim okresie z innej ustawy było odwrotnie, że trzeba było podejmować uchwałę o 

wyodrębnianiu funduszu. I to było takie po prostu nasze przeoczenie. Stąd ten fundusz na rok 

następny, z mocy prawa został wyodrębniony i teraz zrobimy zebrania wiejskie do końca września 

we wszystkich miejscowościach. Pojadę i podzielą mieszkańcy poszczególnych sołectw te pieniądze 

na te zadania, na które chcą, żeby to było realizowane. Też powiem, że oczywiście jest to 

kompetencja Rady, żeby zapoznać się z taką możliwością. No ale nie chcę jakoś odbijać piłeczki, 

no ale Przewodniczący też koordynuje pracę Rady. Jeżeli taka była informacja i wiedza, że do końca 

marca jest taka konieczność podjęcia uchwały, to jak najbardziej można było tylko dać znak, tutaj 

do mnie czy do Pani Skarbnik i my byśmy taką propozycję uchwały przygotowali. Nie chcę dzisiaj 

się licytować kto, że tak powiem,  powinien to zrobić. Myślę, że te pieniądze zostaną dobrze 

wykorzystane, tak czy inaczej i jeszcze będzie też zwrot tych pieniędzy. No tak po prostu się stało. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przepraszam, mogę wyjść słowo Panie 

Wójcie, uchwałodawczą władzę na ma Pan Wójt i też proszę nie odbijać, nie będę piłeczki. 
 

Wójt Gminy – Nie no, władza uchwałodawcza po stronie Rady Gminy. Chodzi o inicjatywę 

uchwałodawczą, jeżeli byśmy byli precyzyjni, bo uchwały podejmuje Rada, a nie Wójt. Ja 

przygotowuję projekty uchwał, ale Radni też mają inicjatywę uchwałodawczą ostatecznie. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przewodniczący też mógł przeoczyć. 
 

Wójt Gminy – Ja powiedziałam tak na wstępie, nie bez przyczyny, jaki to ma w ogóle wpływ na 

rozwój naszej Gminy? O czym my w ogóle rozmawiamy? Całe te wszystkie sześć pytań, co one 
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wniosą do tego, żeby nasza Gmina lepiej wyglądała wizerunkowo, żeby lepiej żyło się 

mieszkańcom? Co to w ogóle wniesie? Tak powinniśmy czasami zastanowić nad tym. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – To nie są moje pytania. 
 

Wójt Gminy – Jest święte prawo radnego pytać, ale po drugiej stronie święte obowiązki, których 

czasami nie ma. Jakiś cel też powinien być z tego wszystkiego, żeby nie tworzyć takiej atmosfery, 

jakiegoś takiego chaosu. Myślę, że naprawdę tyle spraw co my przerabiamy jako Urząd, ostatnio 

bardzo często to podkreślam, przy też ograniczonych możliwościach kadrowych, bo też widzicie 

Państwo, tutaj mieszkacie, jak jest w kadrze naszej, chociażby z uwagi na urlopy macierzyńskie i 

tak dalej. To i tak wykonujemy to na bieżąco i sporo ciekawych takich rzeczy można usłyszeć o 

naszym urzędzie pozytywnych, więc czasem może nie warto tak publicznie, że tak powiem, tego 

wszystkiego roztrząsać, bo komu i czemu to ma służyć. To są jakby moje takie uwagi, może takiego 

50-letniego marudy. Przepraszam. Badania krwi z tego, co wiem, to były udostępnione na 

Facebooku, na internecie, to chyba nie była tylko badania krwi. Mnie w tym czasie nie było. Byłem 

na urlopie, ale te badania bezpłatne były na pewno na stronie internetowej udostępniane. Za 

czyszczenie linii gmina nie odpowiada. Czyści na pewno te miejsca pod liniami energetycznymi 

zakład energetyczny, czyli PGE, więc tam wszelkie uwagi trzeba składać. Remont świetlicy w 

Derewicznie 207 tysięcy. Remont drogi Przegaliny Duże. Czy ta droga wymaga remontu? To trzeba 

po pierwsze tam pojechać i zobaczyć. Ja na tej drodze byłem, po tych, że tak powiem, 

dramatycznych zdjęciach, które były w ogóle z innego okresu przedstawione. To też kolejna fajna 

sprawa. Pisze się o remoncie drogi, załóżmy, w czasie współczesnym, teraz dwa czy trzy tygodnie 

temu, a wstawia się zdjęcia gdzieś tam z okresu pewnie maj, może czerwiec, jak zboże jest zielone, 

wykłoszone, zaraz po przejściu wodociągu. To tak pokazuje, jaką ktoś ma wolę, że tak powiem. Ja 

bezpośrednio po tych zdjęciach przyjechałem się tam rowerem. Ta droga jest przejezdna, tam nie 

ma dołków na tej drodze, może tak tutaj na zakręcie kilka tych dołków jest. Nie mówię, że tej drogi 

nie trzeba remontować, bo takich dróg mamy na terenie gminy jeszcze kilkanaście, gdzie mieszkają 

nasi mieszkańcy. Ta droga była robiona kruszywem, tak zwany miksem wiadomo, że wodociąg 

troszeczkę naruszył to wszystko, bo był tam kopany i po deszczu robi się błotko. Jak jest sucho, to 

jest kurz. Takie są uciążliwości przy tej drodze. Przedtem był żużel, też było źle. Trzeba się 

zastanowić, czy w ogóle tę drogę na przyszły budżet nie wstawić, żeby asfaltową zrobić, po prostu 

3,5 m drogi asfaltowej utwardzone pobocza i połączyć to tutaj w kierunku Komarówki, żeby 

mieszkańcy mieli tutaj wyjazd. Ale to już byśmy rozmawiali przy okazji, moim zdaniem, 

konstruowania budżetu na drugi rok. Kosztorysować to trzeba, przygotować dokumentację, ale 

powiem, że jeszcze są miejscowości, gdzie tak mieszkańcy funkcjonują i wszystkiego naraz nie 

zrobimy. Teraz robimy przeszło 14 km dróg. Naprawdę dużo. Chciałem zabezpieczyć te asfalty, 

które są i tak to robimy. To jest duży też wydatek i z naszej strony i dotacja państwowa. Wszystkiego 

na raz się nie zrobi. Po kawałku będziemy to realizowali, tak jak do tej pory się realizowało. Ta 

wycinka lip, ona jest spowodowana, tym, że chcemy też na tej drodze asfalt położyć. Dwie warstwy 

asfaltu i żeby tych lip było po prostu mniej, żeby ta droga nie była tak zakrzaczona, tak 

niebezpieczna. Pousuwane zostały krzaki i, już nie pamiętam w tej chwili, na ile lip dostaliśmy 

zgodę na wycinkę tych lip i te lipy zostały usunięte, żeby tę drogę prześwietlić po prostu troszeczkę, 

bo tam był taki tunel. No teraz można zobaczyć, już zupełnie jest inaczej. Może to jest taki pewien 

szok, bo ona była taka jak w tunelu, teraz już wygląda to troszkę lepiej. Zgłoszę te światłowody, co 

Radny Siwiński zgłasza. Bo to my za to nie odpowiadamy. A równanie dróg gruntowych to 

teoretycznie można robić w każdej chwili, powiem szczerze. Bo na takie pieniądze niezbyt duże, to 

my w każdej chwili możemy. 
 

Radny Pan Sebastian Sałuch – Do zimy da radę? 
 

Wójt Gminy – Da radę, tylko aby to był sens. Bo nie wiem, czy to zatrawiona mocno droga, czy 

nie jest, żeby nie narobić gorzej, jak było. Żeby nie wydać pieniędzy. Jak dużo jest tego perzu, takiej 
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trawy to bardzo słabo idzie to równanie. Potem jesień jest taka, że dużo tych opadów i ludzie 

wiadomo, sporo na pole jeżdżą i to się bardzo rozwala. Także to tylko pod tym kątem trzeba się 

zastanowić. 
 

Radny Pan Sebastian Sałuch – Sucho to już było. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Pan Tomasz Weremczuk – To jak równanie liśćmi, bo jak 

jest dużo poboczy, trawy to się w dołki wgarnie to jakby liśćmi. Bo takie przypadki też życie zna, 

że się liśćmi równało drogi. 
 

Wójt Gminy – Dlatego mówię, to trzeba by się zastanowić. Może faktycznie jak nie zarośnięta 

droga to można ją ćwiczyć. Ale jak gdzieś bardzo tych takich warkoczyków naskręca ta równiarka? 

No nie mówię nie, tylko nie chciałbym, żeby potem było, że wyrzucamy pieniądze, że to jest 

nieprzemyślana robota, że robota bez nadzoru i tak dalej. Dlatego to mówię otwarcie tutaj, jeżeli z 

Panem Sołtysem zadecydujecie, żeby jechać, robić, to telefon i robimy. 
 

Radny Pan Sebastian Sałuch – Wcześniej jeszcze to talerzówką robił tę drogę, to może tu też tą 

talerzówką i to by trochę pocięło i jakoś to porównać. 
 

Wójt Gminy – To może po deszczu teraz trochę można próbować. Bo o której drodze rozmawiamy? 
 

Radny Pan Sebastian Sałuch – Tutaj tak jakby od Tululu do wsi i jeszcze tam miała być do lasu 

do tej Terychówki, tam trochę ponad lasem to ta część jest drogi gminnej. 
 

Wójt Gminy – To tam trochę można, nie jest chyba już taka zarośnięta. 
 

Radny Pan Andrzej Bylicki - Zapytał o altanki. 
Wójt Gminy – Te altanki cały czas, po każdym, że tak powiem, większym wietrze to my zgłaszamy 

i to gdzieś tam jest chyba remontowane, ale nie wiem, czy to jest w ogóle w stanie wyremontować. 

Ja już to kiedyś tłumaczyłem, że jeszcze przez jakiś czas nie możemy wymienić pokrycia. Myśmy 

nawet pieniądze zabezpieczyli kiedyś tutaj na Sesji, żeby zmienić pokrycie na blachę z tego gontu. 

Bo ten gont to widzę, że fruwa po każdym wiaterku, ale chyba musi jeszcze jakiś czas upłynąć 

trwałości projektu, czy jakoś tak było i dopiero wtedy to przekryjemy, Bo ja widzę, że ten gont to 

nie zdaje egzaminu, to cały czas jest poprawiane i do następnego wiatru. 
 

Radny Pan Andrzej Bylicki - Jak będzie możliwość pokrycia blachą, to nie będzie do czego 

przybić. 
 

Wójt Gminy – Myślę, że tak w miarę to jest remontowane, że aż tak długo tam nie stoi, że tak 

powiem bez jakiegokolwiek przykrycia. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Mam pytanie do Pana Radnego 

Powiatowego. Czy wniosek do Polskiego Ładu na tę drogę przez Przegaliny, to został na pewno w 

100% złożony? 
 

Radny Powiatowy Pan Stanisław Orłowski – Będzie to robione. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Robione? Jeszcze wniosek nie został 

pewnie rozpatrzony. Czy został na pewno złożony w stu procentach do Polskiego Ładu, druga 

edycja. Do 16 sierpnia miał być złożony. 
 

Radny Powiatowy Pan Stanisław Orłowski – Pieniądze przekazane. Myślę, że Pan Wójt też na 

ten temat wiele wie. I myślę, że ta droga będzie robiona. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Jakie pieniądze przekazane? 
 

Wójt Gminy – To znaczy, z tego, co ja rozmawiałem, to Starosta złożył w imieniu Powiatu wniosek 

do Polskiego Ładu na budowę drogi powiatowej w Komarówce Podlaskiej: Przegaliny Duże od 

mniej więcej remizy do drogi wojewódzkiej i od Żelizny do Kolembród. I taki wniosek został 

złożony na gminę Komarówka, na drogi powiatowe i jeżeli będzie przyznana ta dotacja, to 

oczywiście Powiat ogłosi przetarg i dopiero będzie wtedy realizowana. To nie będzie w tym roku, 

bo w tym roku będzie rozstrzygnięcie prawdopodobnie i będzie wiadomo czy Powiat otrzyma 

dotację, tak samo jak my, bo my też wnioski składaliśmy i wtedy będzie wiadomo, czy ta realizacja 

będzie, czy to będzie jednoroczna, czy dwuletnia realizacja. Tak to wygląda. Z tego, co Starosta 

mówił, raz jeszcze podkreślam, że ten wniosek na Gminę został złożony. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Jaka to jest kwota? Na jaką kwotę? Te 

dwie drogi. Czy to znowu połączone? 
 

Wójt Gminy – To jest w jednym wniosku. Mogę zadzwonić, bo nie chcę tak jakby z głowy mówić, 

jaki tam jest kosztorys do tego, bo wiem, że on tam był zmieniany ten kosztorys i tak dokładnie nie 

wiem. Nie chciałbym coś tutaj powiedzieć nie tak, ale to mówię telefon do  Dyrektora Zarządu czy 

do Starosty i będę wiedział. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – To nie lepiej było złożyć na jedną drogę? 

Czy nie byłoby większe prawdopodobieństwo, że przejdzie, niż dwie? Bo jeżeli będzie  

kosztorysował i będzie duży koszt, to raczej marne szanse na przyjście. 
Wójt Gminy – Już Radni odpowiedzieli na to pytanie. Ale, którą? Radni odpowiedzieli 

Przewodniczącej. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – To jak wcześniej pytałam. Co bierze się 

pod uwagę, czy większość może jeleni przy drodze, czy drzew, albo ludzie? No to wiadomo. 
 

Radny Pan Janusz Siwiński – Panie Wójcie, a tę drogę z Komarówki do Worońca? Też na razie 

nie?   
 

Wójt Gminy – Na razie są te dwa kilometry od ulicy Wiskowskiej, od Groszka można powiedzieć, 

do skrzyżowania z drogą powiatową i na to są pieniądze już przyznane. Teraz Starosta przygotowuje 

przetarg. Nie wiem, czy już ogłosił, czy za chwilę będzie ogłaszał na wykonywanie tego. Odnośnie 

tutaj wyboru tych dróg, to też nie chciałbym, żeby ta dyskusja odbywała się w takim, że tak powiem 

nurcie, że droga tam dla jeleni, dla zająców i dla ludzi. Nie, bo po drogach jeżdżą raczej ludzie, z 

tego, co wiem. No jeszcze nie widziałem jeżdżącego jelenia po drodze, ale różnie może być. To 

kwestia pewnej wyobraźni. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Biorąc pod uwagę remonty dróg, to 

zazwyczaj stoją i liczą przejeżdżające samochody. Która jest bardziej, jak to się mówi, więcej 

uczęszcza, więc powinno być to brane pod uwagę. 
 

Wójt Gminy – No to jest złożona w jednym wniosku i ta droga i ta droga. I jak przejdzie ten 

wniosek, to obydwie będą realizowane. I z tego moim zdaniem trzeba się cieszyć, bo to sporo 

kilometrów, prawie 10 kilometrów dróg powiatowych. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Jak przejdą. 
 

Wójt Gminy – Jak przejdą. No raczej powinno to przejść. Nikt gwarancji nie ma. Ja też złożyłem. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przepraszam bardzo, gwarancja była w 

tamtym roku i też jakoś było cztery dni. 
 

Wójt Gminy – Tak było. Ale, mówię, poczekajmy, aż ten wniosek będzie rozpatrzony. Nie dzielmy 

skóry na niedźwiedziu. Ja o tym jakoś na pewno kategorycznie nie mówię. Mówię na pewno, że 

wniosek jest złożony. Poczekamy na ocenę. Będzie ocena, będzie przetarg, będzie wykonawca, 

wtedy będzie realizacja. Dzisiaj to jest tak, że nawet jak pieniądze są, to jeszcze z wykonaniem 

różnie może być. Zabezpieczyliśmy jakoś wspólnie z Województwem pieniądze na remont drogi 

wojewódzkiej tu w Komarówce od Lubelskiej w kierunku Międzyrzeckiej, z wymianą tych studni 

nieszczęsnych. Pierwszy przetarg nikt nie przystąpił do postępowania. Teraz jest drugie 

postępowanie ogłoszone, bo że tak powiem aż żal. Tyle energii i poświęconej choćby z mojej strony, 

żeby te pieniądze zabezpieczyć, a nie ma komu tego wykonać. Dosłownie kilometr drogi, włącznie 

tutaj z rondem. Więc ja już tak mówię teraz, już nie tylko tak jak kiedyś, że jak masz pieniądze, to 

już masz i inwestycje zrobioną. Dzisiaj masz pieniądze, to jeszcze trzeba dobrze przetargi ogłaszać. 

Przecież u nas tak samo było. Pierwszych przetarg na nasze drogi, nikt się nie zgłosił. Dopiero drugie 

postępowanie i firma jedna przystąpiła. Jedna. Tak to wygląda. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Kiedy jeszcze jesteśmy przy tych drogach 

wojewódzkich, może myślę, że przez te cztery czy pięć lat to mogę zadać kilka pytań. Chodzi o 

drogę wojewódzką, o tamten odcinek, bo to jest na naszym terenie tam za kanałem, prawda? To tam 

coś Urząd Wojewódzkim ma zamiar robić z tym kawałkiem? Bo tam gdzieś jest zapadnięte. 
 

Wójt Gminy – Myślę, że bieżąca eksploatację to oni robią. Przecież ten Kierownik, to ja go tu 

widzę. On tu jeździ i ogląda tę drogę. Jest taki kawałek od Kanału do granicy Gminy do rowu. Ale 

tak prawdę powiedziawszy, no to cały czas chodzi mi o takie priorytety jak ta Komarówka. Te 

studnie były tyle zgłaszane i to rondo się sypie. To chciałem. Potem to poszerzenie zrobić, od 

Komarówki do Lasu Komorowskiego. No i zostaje nam Żelizna, od Kaplicy choćby do Kanału, do 

drogi Kresowej z chodnikiem. To w takiej kolejności. A tamto, żeby chociaż było w takim 

bezpiecznym jakimś tam utrzymane stanie, żeby nie zagrażało dla bezpieczeństwa ruchu. Tego to ja 

nie zgłaszałem, w sumie. Ale tego kierownika i rejonu i obwodu, to ja tutaj widzę często i myślę, że 

oni wiedzą, co na tej drodze jest. 
 

Radny Pan Tadeusz Magier – Ciągle słyszę, że jelenie i zające tą drogą biegają. Chcę zapytać, czy 

były jakieś badania robione, liczone która droga więcej samochodów przejeżdża? 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Tak mówiłam wcześniej. 
 

Radny Pan Tadeusz Magier – To dlaczego Pani twierdzi, że akurat Żelizna, Kolembrody to tylko 

jelenie? 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Tego nie powiedziałam, że Żelizna i 

Kolembrody. No to jeszcze. Już chyba się Pan nie wyprze, że pytałam, obliczyć ile na poszczególną 

wieś, jakie kwoty pieniędzy w sumie poszły? To już może Pan pamięta, bo mówiła i na komisjach 

było niejednokrotnie mówione, żeby ile na którą wieś poszczególną poszła obliczyć w sumie. 
 

Wójt Gminy – Ale w jakim okresie? Od powstania Gminy, od 50 lat, czy wcześniej? 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Nie, może przez ostatnią kadencję. 
 

Wójt Gminy – Nie, to może weźmy jakiś inny okres, to może być niemiarodajne. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Dlaczego? 
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Wójt Gminy – No tak, bo słuchajcie, bo pewne inwestycje, załóżmy, były wykonywane kosztem 

całej Gminy w poprzedniej kadencji i jeszcze poprzedniej kadencji i jeszcze poprzedniej kadencji. 

Biorąc jedną kadencję, wyjdzie tak, że w niektórych miejscowościach praktycznie bardzo mało jest 

tych inwestycji, a w niektórych jest bardzo dużo. I tu nie mówię o Przegalinach, bo w Przegalinach 

jest akurat bardzo dużo. Mówię, chociaż, o Wiskach. W Wiskach w tej kadencji bardzo mało 

pieniędzy wydatkowano, ale w poprzedniej kadencji cała droga to przecież była z dotacją naszej 

Gminy. I to teraz wziąć takie rozliczenie jak Pani Przewodnicząca mówi, to tylko wprowadza, po 

raz kolejny to podkreślam, to niczego dobrego nie buduje. To tylko rozwala pewną jedność między 

tymi miejscowościami. Patrzy się wtedy konkurencyjnie, miejscowość na miejscowość, ile  tu 

zostało zrobione, ile tam, gdzie za jaką kwotę. Ale w pewnej perspektywie czasowej to przede 

wszystkim robimy zadania, które są potrzebne, które są niezbędne. Bo dzisiaj, powiedzmy tak, że 

byśmy nie robili, załóżmy, wodociągów w Kolembrodach, bo została droga wykonana. Albo tu 

gdzie jest woda, nie róbmy drogi. Tak jak w Przegalinach woda i przydomówki. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – To nie będzie licytacja. 
 

Wójt Gminy – Proszę mi uwierzyć, że będzie. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Można podyskutować nawet z tymi 

wodociągami, bo nie chcę wracać już nawet do następnego roku, jak było w Przegalinach robione, 

gdzie zostało zapomniane zmiana jak gdyby tego planu i tam było dosłownie w porównaniu z tym, 

co teraz się dołoży, nie wiem dla ilu osób, to było kwota jedna kropla w morzu. 
 

Wójt Gminy – Nie wiem, do czego ta kropla w morzu i co się zapomniało. Natomiast staramy się 

robić pewien etap wodociągowania, no to trudno powiedzieć: tak mieliście drogę, no to ja już nie 

robię wody teraz, mieliście remizę, no to ja nie robię drogi. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – A czy nie było mówione na komisjach, że 

Przegaliny mają wodociąg to drogi dla nich nie? To macie krótka pamięć. 
 

Wójt Gminy – Ale chodzi o to, że pomimo tego, że Przegaliny mają wodociąg, dalej robimy drogi 

i teraz wyjdzie tak, przy takim porównaniu, że Przegaliny w tej kadencji mają wodociąg 

przydomówki, jedna droga Powiatowa, zaraz będzie druga Powiatowa i wyjdzie tych pieniędzy 

dużo. I wtedy przyjdzie Pan Radny z Wisek... ale gmina się do tego dokłada. Do drogi na 

Zagranicy daliśmy 600 tysięcy. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Pan Radny z Wisek nie przyjdzie, bo ta 

droga już się będzie robiła któryś kolejny raz. Gdzie u nas ani razu się nie robiła. 
 

Wójt Gminy – Ale tam też nie była robiona ta droga. Ona jest z podobnego czasu jak ta droga przez 

Przegaliny. Czemu ta dyskusja służy? Do tej pory nie wiem. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przepraszam bardzo, nie będę mówić, kto 

mówił, że Przegaliny mają wodociąg, więc trzeba u nas zrobić wszystkie drogi. A teraz, jeżeli i drogi 

i wodociąg i jeszcze Gmina dokłada 570 tysięcy, nie wiem dla ilu osób, gdzie można drogę 

rozplanować w drugim etapie, to może też warto te 570, nie dokładać tylko rozplanować i złożyć 

wniosek i otrzyma się mniej. A tu z 570 może być 1 140 000. 
 

Wójt Gminy – Jeszcze nie mamy tego projektu skończonego. Jeszcze nie ma końcowego 

rozliczenia. To są takie nasze założenia, żeby można było podpisywać umowy. I też nie wiem, czy 

aż tyle wyjdzie, czy wszystko to będzie wykonane, czy przyłącza będą wszystkie wykonane. Na tak 

olbrzymim zakresie to jest bardzo trudno, w tym momencie, to doprecyzować, więc teraz takie już 
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rzucanie jakby kategorycznych kwot i kategorycznych rzeczy to jest troszeczkę przedwczesne. 

Jeszcze cały rok mamy... 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Chce przypomnieć Radnym, żeby 

pamiętali, co mówili. 
 

Wójt Gminy – Wszyscy Radni pamiętają, co mówili. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają państwo jeszcze jakieś 

pytania? 
 

Radny Pan Tadeusz Magier – To może obszarowo będziemy wyliczać, która wieś więcej płaci 

podatków, posiada hektarów. To jeszcze będzie zabawniej. Nie tylko, na którą wieś, ile kasy poszło. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Co wy do podatków wracacie? Ale 

obszarowo, bo niestety klasowo ziemia jest lepsza i więcej podatków jest, niż tam, gdzie jest 

obszarowo dużo, a się nie płaci.  Bo wiadomo 5 i 6 klasa to są zerowe podatki.  A 3,1 to już niestety 

wzrasta podatek. 
 

Wójt Gminy – Niektóre małe miejscowości nigdy by się niczego nie doczekały, idąc tym tropem 

rozumowania, kto ile do budżetu wnosi. Czyli mała miejscowość nigdy w życiu by nie doczekała 

się wody, nie doczekałaby się chodnika, drogi, światła, remizy, samochodu strażackiego, więc my 

musimy jako Gmina brać odpowiedzialność za każdego mieszkańca. Kochani, to nie może być tak, 

że ta miejscowość płaci podatki większe, to ta miejscowość ma priorytet z tym. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Ja nie poruszyłam tematu podatku. Jeszcze 

jedno. Pan mówi, że w internecie były wzmianki na temat tych badań. Starsi ludzie nie mają 

internetu i z zasięgiem internetu teraz to nie jest wszędzie internet. 
 

Wójt Gminy – W różny sposób. Nie wiem jak tutaj. Mówię, akurat mnie nie było, więc mi trudno 

jakoś powiedzieć odnośnie tej akcji. Ale w różny sposób staramy się informować. Część idzie 

ogłoszeniami, a część idzie internetem. Więc może tutaj faktycznie ta informacja gdzieś nie dotarła. 

Ja nie mówię, że dotarło do każdego. Tak nie powiedziałem, tylko powiedziałem, że z tego, co 

ustaliłem, to tak była ona upowszechniana na stronie internetowej. Często i księży proszę, żeby 

ogłaszali, ogłoszenia jakieś drukujemy i tak dalej. 
 

Radny Pan Andrzej Bylicki - Kto zapłaci za te lipy? 
 

Wójt Gminy – To jest nasza gminna. Myśmy jako Gmina wynajęli tego Pana, który to robi, razem 

z tym z tym samym sprzętem i jeszcze my za to zapłacimy, za usunięcie drzew, gałęzi i mulczowanie 

tego wszystkiego. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają państwo jeszcze jakieś 

pytania? 
Innych pytań nie zgłoszono. 
 

Ad. 6 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Podziękowała zebranym i zamknęła XLI 

Sesję Rady Gminy w Komarówce Podlaskiej. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
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                     Protokolant            Przewodniczący Rady Gminy 

 

          Anna Kurianowicz-Klimiuk            Joanna Krupska 

 

 

 Protokół sporządzono dnia 8 września 2023 roku. 

 

WYKAZ UCHWAŁ RADY GMINY KOMARÓWKA PODLASKA 

podjętych na XXXIX Sesję Rady Gminy w Komarówce Podlaskiej 

w dniu 30 sierpnia 2023 r. 

 

Uchwała Nr XLI/308/2023 w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospoda-
rowania przestrzennego gminy Komarówka Podlaska. 

Uchwała Nr XLI/309/2023 w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu In-
terdyscyplinarnego w Gminie Komarówka Podlaska. 

Uchwała Nr XLI/310/2023 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości oraz szczegółowych wa-
runków i trybu przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie. 

Uchwała Nr XLI/311/2023 powołania zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników sądowych. 

Uchwała Nr XLI/312/2023 w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru za-
bytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Komarówka 
Podlaska. 

Uchwała Nr XLI/313/2023 w sprawie udzielenia pomocy finansowej przeznaczonej na współfinansowa-
nie funkcjonowania Warsztatów Terapii Zajęciowej w Kolembrodach. 

Uchwała Nr XLI/314/2023 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Uchwała Nr XLI/315/2023 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok. 


